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Intervju z zborovodkinjo 
Sonjo Sojer

Dr. Kristijan Musek Lešnik 
izdal novo knjigo

Aktivnosti šol in vrtcev
Pija Lenarčič Jelovčan, 1. razred
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Spoštovane občanke in 
občani!
Težko je v teh časih biti posebej optimističen, a nasprotje temu res 
ne vodi nikamor. Vemo, da je luč na koncu tunela. Super, le kako 
dolg je, ne ve nihče. A prišli bomo iz njega. Eni bolj drugi manj 
obtolčeni in opraskani po poti skozi temo. In veselje vseh, ko 
izidemo, bo iskreno in prešerno. Večkrat v zgodovini so ljudje 
slavili in praznovali pridobljeno svobodo. Ta virus nam jo je 
začasno ugrabil. Skupaj se trudimo in borimo, da si jo povrnemo, 
naj so nam ukrepi po volji ali ne. Boljših rešitev ta hip nimamo. 
Epidemije se po svetu pojavljajo že stoletja in karantena kot 
oblika obrambe je stara prek 1000 let. Težko je verjeti, da smo 
vmes robotizirali svet, osvojili vesolje, na tem področju pa nič 
posebej inovativnega. Le statistike so elektronske.
A vseeno menim, da znanosti in stroki moramo zaupati. Če in ko 
se problema lotijo, ga tudi razrešijo. In tudi tokrat ne bo drugače.
Vem, da vas velika večina dela od doma, varuje otroke doma, šola 
otroke doma. Morda je pozitivna plat te zgodbe vendarle ta, da se 
vsi skupaj zavemo, kako pomemben je varen in zaveten dom. Ne 
le objekt, hiša − dom smo mi, dom je marsikaj okoli nas. Naši 
odnosi so v tem času mnogokrat na preizkušnji. 
Ni lahko, a zmoremo, ker smo v svojem mirnem in zavetnem 
okolju, v svojem domu. 
Zadnjič sem, ne po naključju, izpostavil probleme podjetnikov, saj 
je podjetij, večinoma družinskih, v naši občini prek tisoč. Obregnil 
sem se ob pomanjkanje celovitega sistema reševanja vseh tistih, 
ki jim je delo onemogočeno. Nekaj se tu premika, a dvomim, da 
dovolj, da bi v teh razmerah preživeli zimo. December je vendarle 
tržno najbolj intenziven mesec in rešuje marsikatero bilanco.
No, pa smo tam. Pri bilancah in pri delu našega gospodarstva in 
družbe, ki ga podjetja v tem trenutku najbolj potrebujejo. Banke. 
Bank nihče ne upa niti omeniti. Zakaj že? V času, ko so bile vsaj 
nekatere na robu bankrota, mimogrede brez epidemije, smo jih 
solidarno reševali. Danes, ko bi to isto gospodarstvo in ti isti ljudje, 
ki so jih reševali, potrebovali pomoč, jih ni nikjer. Seveda je 
enostavno v tem obdobju zavračati vloge podjetij na osnovi 
bilanc in nepregledne vrste analiz in vprašalnikov, ki večini 
vzamejo voljo. S tem tudi računajo. Toliko, kot je enostavno in za 
njih varno, je tudi abotno.
Niti jamstva države očitno niso dovolj. Izkoriščenih nekaj več kot 
300 milijonov evrov od več milijardne kvote, namenjene reševanju 
podjetij, je zadosten pokazatelj anomalij, nekooperativnosti ali 
neustreznosti sistema. Tukaj pa resnično rabimo angažiran pristop 
odgovornih, saj bodo brez ukrepanja delovna mesta za vedno 
izgubljena in družinske usode klavrne ali zapečatene. Izjemen je 
odgovor ali izgovor, da so sedaj vse v zasebni lasti in se morajo po 
navodilih lastnikov obnašati skrajno konzervativno. A gospodje, 
to tokrat ni dovolj. Verjamem, da zmorete in znate več. Ali upate, 
je pa težje vprašanje. 
Naj bo dovolj. Nazaj k naši občini. Še v zadnjem pisanju sem se 
pohvalil, da naš dom za ostarele sodi med redke brez okužbe. Tudi 
temu ni več tako. Okužbe so v domu prisotne, a k sreči pod 

nadzorom in brez usodnih posledic. Težave se občasno pojavljajo 
tudi v naših vzgojno-izobraževalnih zavodih in javnih podjetjih, a 
jih vodstva in zaposleni izjemno dobro obvladujejo.
Okužbe niso obšle niti občinske uprave. Na takšne razmere smo 
bili pripravljeni in kljub številčno okrnjeni zasedbi naše nujno in 
tekoče delo poteka nemoteno. Enako velja za štab Civilne zaščite. 
Ni popoln, vendar deluje pod vodstvom poveljnice popolnoma 
operativno.
Sicer pa je obdobje na občine omejenega gibanja tudi priložnost, 
da pobližje spremljamo napredovanje nekaterih domačih 
projektov. Tako smo v glavnem po zaslugi Direkcije za 
infrastrukturo pridobili v tem obdobju vrsto izboljšav na 
zaključnem ustroju naših državnih cest. Seveda še obstajajo slabi 
odseki. Ni jih več veliko, a se bomo trudili, da tudi te čim prej 
pridejo na vrsto.
Naš JKP Brezovica se je po opravljenih rednih vzdrževalnih delih 
in pripravah na zimo vrnil k izvedbam projektov. V tem času 
poteka izgradnja infrastrukture po Jevčevi ulici na Brezovici.
Posebej nas veseli dejstvo, da tečejo dela pri izgradnji prizidka k 
OŠ Preserje celo bolje od načrtov in predvidevanj. Izvajalec 
podjetje Makro 5 iz Kopra opravlja svoje delo izjemno in prav 
nobene bojazni ni, da poleti ne bi pridobili tudi uporabnega 
dovoljenja. Jeseni pa veselo v nove prostore.
Pa za konec nazaj k luči v tunelu. Z vsakim dnem smo bližje, to je 
gotovo in v tej situaciji redko pozitivno. Dokler se nam obzorje 
dokončno ne razsvetli, pa le spoštujte ukrepe, pazite nase in na 
svoje bližnje.  Kot je bilo v teh dneh mnogokrat rečeno, velja: Ne 
vsak zase, vsi skupaj si bomo povrnili svobodo. 
S spoštovanjem.  
        

župan Metod Ropret
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Komunala v Občini Brezovica
Človek pomisli, da ne more biti še slabše, a nas trenutna situacija 
uči drugače. Upam, da se čim prej izvijemo iz primeža male 
nevidne stvarce.

Delovni projekti KS Brezovice
Trenutno vsi preživljamo težko obdobje. Obdobje, kakršnega si ni 
nihče predstavljal, da ga bomo kdaj doživeli. Primorani smo 
spoštovati pravila in ukrepe, ki nam jih državne institucije nalagajo 
in zapovedujejo. Res je, ukrepi niso enostavni in jih je včasih težko 
izpolnjevati, vendar je trenutno to edina možnost, da virus 
zajezimo in se posledično življenje vrne v ustaljene tirnice.

Kljub vsemu pa se projekti v okviru KS Brezovica izvajajo kar se da 
nemoteno naprej. Prejšnji mesec smo se zbrali člani in simpatizerji 
KS Brezovica ter prebarvali varovalno ograjo pri podhodu pod 
avtocesto na Brezovici. Še v tem mesecu bomo začeli z urejanjem 
brežine na BŠK v Radni, in sicer v celotni dolžini od začetka igrišča 
do začetka gozda, in s tem poskrbeli za lepši izgled. V načrtu 
imamo še izdelavo projekta prehoda za pešce na Podpeški cesti, 
kjer je potekala stara železniška proga proti Vrhniki.
Še letos pa imamo v načrtu, da se z ekipo prostovoljcev izvedejo 
manjša gradbena dela in se na Javki pri koči ponovno vzpostavi 
tekoča pitna voda iz bližnjega zajetja.  
Upamo, da nam bo v teh dveh mesecih uspelo izpeljati še kakšen 
manjši projekt, o katerem pa vas bomo obvestili v naslednji 
številki Barjanskega lista.
Ostanite zdravi!!

KS Brezovica, Nejc Vesel 

Kljub posebnim pogojem za delo načrtovane investicije na 
komunalnem področju potekajo skladno z načrti. To jesen se 
odvija veliko investicij na državnih cestah po celi občini. Gre za 
novo gradnje in rekonstrukcije slabih delov cestišča. V sklopu le 
tega se je preplastil slab odsek državne ceste v Rakitni, razširila se 
je cesta pred vstopom v Preserje z novim opornim zidom in 
zametkom pločnika za sprehajalce proti Sveti Ani. Do pričetka 
zime  se bodo končala razširitev križišča  pri apnenici v Podpeči.  
Saniral se je vozni pas Podpeške cesta od Notranjih Goric do 
Vnanjih Goric, ki ni bil obnovljen ob izgradnji kanalizacije skozi te  
dve vasi. Saniral se je del državne ceste od Goričice proti Borovnici.  
Za prihodnje leto pa že skupaj z Direkcijo za ceste RS načrtujemo 
nove posege na državnih cestah. Zob čas je že dodobra načel 
cesto iz Notranjih Goric proti Podpeči in cesto od Podpeči proti 
Kamniku pod Krimom. V pripravi je projektna dokumentacija za 
pločnik skozi Podpeč in projektna dokumentacija za rekonstrukcijo 
dveh mostov na koncu naselja Notranje Gorice pri novem 
gasilskem domu.
Naše JKP Brezovica trenutno izvaja izgradnjo kanalizacije na 
Jevčevi poti na Brezovici, kjer se bo sočasno urejalo tudi 
odvodnjavanje in obnova vodovodnega sistema. 

Po planih za prihodnje leto lahko pričakujemo na območju  
Brezovice in Žabnice pričetek gradnje manjkajoče kanalizacije. To 
bo kar velik poseg in zalogaj, za katerega vas bomo več obvestili 
pred pričetkom gradnje.
Da se nam približuje božično novoletni čas  nas bodo spomnile 
snežinke, ki bodo zagorele ob cestah po naši občini. Lahko pa nas 
tudi prave snežinke popeljejo v zimske razmere. Da ne bo tegob 
ob tem preveč, pa bo dobro, kot zna, poskrbelo naše JKP Brezovica.
Ostanimo zdravi! 

podžupan, Marko Čuden 
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Novosti in dogajanja na 
Rakitni
V začetku novembra smo končno dobili nov asfalt na odseku 
državne ceste pri odcepu v Novake. Začela se je tudi gradnja 
kolesarskega parka. V času, ko tole pišem, so groba zemeljska 
dela opravljena. Če je vreme ne bo povsem zagodlo, bo kmalu 
končano tudi ostalo. 
Časa je še dovolj, vse do zaprtja asfaltnih baz. Telekom Slovenije 
je letos napeljal optični kabel iz Borovnice v Rakitno in po delu 
naselja. Kjer je občina pred leti zgradila kanalizacijo, je bil 
napeljan že takrat. Krajani se obračajo na KS za informacije o 
možnosti priklopa, o tem se tudi širijo različne, nasprotujoče si 
govorice. Uradna informacija s Telekoma je naslednja.
Tam, kjer so kabli že položeni, priklop ta hip še ni možen. Najprej 
bo treba registrirati novo širokopasovno omrežje pri Agenciji za 
telekomunikacije. V preostalih delih Rakitne bodo z gradnjo 
nadaljevali naslednje leto. O možnostih priklopa bodo krajane 
obvestili sami, z obiskom na domu, ko bo to aktualno.
Investicijo, ki bo skupaj stala kar okrog 700.000 evrov, izdatno 
sofinancirajo z evropskimi sredstvi. Investicija zajema tudi 
brezplačno (!) napeljavo kabla do hiše in v njej do modema.
Od tam naprej si vsak sam razpelje internetni in TV signal po hiši 

prek UTP kablov ali prek rooterja, pri katerem pa je moč prenosa 
podatkov lahko manjša. Pogoji priklopa so za krajane torej 
izjemno ugodni. Optično omrežje ima status infrastrukture, prek 
katere lahko dobivamo internetni, TV in telefonski signal od 
različnih ponudnikov telekomunikacijskih storitev. Ko se 
priklopimo na Telekomov optični kabel, lahko teoretično 
ostanemo pri drugem telekomunikacijskem operaterju, če se bo 
ta s Telekomom uskladil o ceni uporabe kablov. 
Edino, kar zbuja skrb, so pričakovanja nekaterih lastnikov cest, 
zlasti na območju vikendov, da jim bo Telekom bogato plačal za 
služnost. Telekom pravi, da takih plačil ne bo. Kjer se ne bo 
mogel dogovoriti za brezplačno služnost, bo odšel s stroji naprej 
in se verjetno ne bo več vračal. 
Če se bo vrnil kdaj kasneje, ni zagotovil, da bo takrat napeljava 
do hiše še brezplačna. 
Edini rezultat nerealnih denarnih pričakovanj lastnikov cest bo 
ta, da bodo skupine stanovalcev in vikendašev ostale brez 
optike, ostale pa bodo tudi zamere med ljudmi.
Novi koronavirus še vedno razsaja, tudi po naši občini in kraju. 
Pozivam vas, da se disciplinirano in dosledno izogibate bližnjim 
stikom z drugimi. Če vas kdo povabi domov na kavico, mu raje 
obljubite, da boste spomladi prišli dvakrat.

Za KS Rakitna, Gorazd Kovačič
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Trajnostna mobilnost − gremo 
peš s kokoško Rozi
Na OŠ Brezovica in POŠ Notranje Gorice smo se že lansko šolsko 
leto pridružili evropskemu projektu »Trajnostna mobilnost – 
gremo peš s kokoško Rozi«, ki poteka pod okriljem Ministrstva za 
infrastrukturo, in katerega namen je spremeniti potovalne navade 
prebivalstva. Učence želimo s tem spodbuditi, da bi v šolo pa tudi 
na popoldanske aktivnosti prihajali na trajnostni način. In kaj se 
skriva pod trajnostno mobilnostjo? Priporočilo, da skušamo čim 
več opravkov opraviti peš, s kolesom, s skirojem, z rolerji ali z 
javnimi prevoznimi sredstvi, torej z avtobusom ali vlakom. Ker je 
to zabavno, saj je bolj družabno, hkrati pa tudi dobro za okolje. Če 
že gremo z avtom, naj bo v avtu čim več potnikov. Čim manjkrat 
pa naj se v avtomobil usede le voznik sam.

V tednu trajnostne mobilnosti, ki bi moral potekati aprila, a smo 
ga morali prenesti v jesen, smo skupaj spremljali, na kakšen način 
prihajajo učenci v šolo. Vse trajnostne prihode smo beležili na 
razredni plakat in za celo šolo na plakatu v avli. Na matični šoli je 
teden mobilnosti potekal od 5. do 9. oktobra, na podružnici pa od 
12. do 16. oktobra. Malo nam je ponagajalo slabo vreme, saj je 
bilo na dan, ko je deževalo, trajnostnih prihodov v šolo manj.
Na kakšen način so učenci prišli v šolo, smo zabeležili že v petek 
pred začetkom tedna trajnostne mobilnosti. Učenci so akcijo vzeli 
zares in že tisti dan je kar 70 % učencev matične šole v šolo prišlo 
na trajnostni način. V tednu mobilnosti je bil najvišji delež 
trajnostnih prihodov v četrtek, ko je kar 82,8 % učencev v šolo in 
iz šole prišlo na trajnostni način. Pohvaliti je treba razrede, v 
katerih so na določen dan prav vsi učenci (in njihova učiteljica ali 
učitelj), torej 100 %, v šolo prišli na trajnostni način. To je uspelo 4. 
a, 6. a, 6. c, 6. e (kar dvakrat), 7. b, 7. c (kar trikrat!), 8. a in 9. a. Na 
ravni šole se je delež trajnostnih prihodov povečal za 8,2 %. 
Na podružnici so bili rezultati nekoliko slabši. Delno sta bila za to 
kriva mraz in dež, delno pa nevarni odseki na poti v šolo, na 
katerih ni pločnikov. Poleg tega na rezultat zagotovo vpliva tudi 
to, da so na podružnici učenci mlajši in jih manj hodi samostojno 

v šolo. Na POŠ je v petek pred začetkom tedna mobilnosti v šolo 
na trajnostni način prišlo 32,8 % učencev. Med tednom je največ 
učencev na trajnostni način v šolo prišlo v sredo, in sicer 57,4 %. 
Najvišji odstotek trajnostnih prihodov je dosegel 5. g v petek, in 
sicer 87,5 %. Delež trajnostnih prihodov v šolo se je na podružnici 
povečal kar za 24,6 %, kar je zelo pohvalno.
Nad rezultatom projekta smo zelo zadovoljni. Učenci so ozavestili 
pomen trajnostne mobilnosti za naše okolje in upamo, da bo to 
vplivalo na njihove potovalne navade tudi v bodoče. 
Naša zborovodkinja Valentina Ugovšek je pripravila pesem na 
temo mobilnosti, ki je zaradi omejitev druženja žal nismo uspeli 
zapeti vsi skupaj pred šolo, kot je bilo načrtovano. Besedilo 
prilagamo, da jo doma skupaj zapojete.

Koordinatorke projekta Renata Brajer, Mateja Šebenik, Mateja Veber 
in Irena Sbil

BESEDILO PESMI:
Pot v trajnost

glasba: Marjan Vodopivec (napev iz filma 
Bratovščina Sinjega galeba)

besedilo: Aleš Ugovšek

Peš, na skiro in v naravo,
v šolo, v gozd ali v kot,

vsi na kolo z varno glavo,
z busom vsi gremo na pot.

Tam se sprostiš in zabavaš,
družiš se in veseliš,

smeh in pogled izmenjavaš,
nazaj ga iskreno dobiš.

Vsi skupaj na poti smo, dušo krepimo, telo,
zdravje ohranjamo, nas druži prijateljstvo,

za lep svet se trudimo, čist zrak in dobre ljudi,
zdravo okolje ohranjamo, trajnost v srcih živi.
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Arhitektura za vsakogar
Naša podružnična šola ni prav velika. Marsikoga začudi podatek, 
da je število učencev na šoli v vseh petih razredih skupaj ravno 
tolikšno, kot  je učencev v enem samem razredu na kakšni večji šoli 
(kakšno leto celo z učiteljicami vred). Obkroženi smo z lepotami 
narave, zanimivimi ljudmi, pa tudi z zanimivo arhitekturo. Koroni 
kljubujemo s preživljanjem pouka na prostem. Največkrat jo 
mahnemo v gozd, kjer imamo čisto svoj kotiček. Tam se igramo 
matematiko, gledališče, imamo glasbeno delavnico in skrivno 
galerijo, kjer naše umetnine čuvajo drevesa in trave (v bližini pa 
tudi krave). Tam praznujemo tudi rojstne dneve. 
Velikokrat nas pocukajo za rokav zanimivi izzivi in nas odpeljejo še 
kam drugam. Tokratni izziv nam je bil že drugič natečaj Centra 
Arhitekture Slovenije Vseslovenski dan habitata z naslovom 
Arhitektura za vsakogar. Naloga je bila v svojem okolju (v bližini 
šole) prepoznati pomemben javni objekt, ki bi ga bilo vredno 
predstaviti in izpostaviti. Izbrali in malce raziskali smo sosednjo 
stavbo, ki ji še danes marsikdo pravi zadružni dom. Danes nam je 
stavba poznana po obisku trgovinice in prijaznih prodajalkah. 

Ugotovili pa smo, da so nekoč v njej domovali šola, zdravnik, pošta, 
gozdarska pisarna, bife, gospod Janez Klemenc, ki nam je zapustil 
knjigo Rakitna skozi čas. Še vedno tam najdemo prostore krajevne 
skupnost, kulturnico, stanovanja, prostor za krajevna društva in 
knjižnico, kamor radi zahajamo. Gotovo bi se našlo še kaj.  
Pravi podvig je bil ustvariti skupinsko likovno delo ob upoštevanju 
protikoronskih ukrepov in omejitev. Z iznajdljivostjo nam je 
uspelo sestaviti lepljenko, kjer smo uporabili tehnike stripa, kolaža 
in risanja s flomastri. Opazila jo je tudi strokovna komisija natečaja, 
ki je naše delo zopet uvrstila v ožji izbor in nas nagradila s 
posebnim priznanjem. Veselimo se naslednje priložnosti in 
ustvarjanja ˝na bližino˝, ne več na daljavo.

Učenci 1., 2. in 3. c  z mentorico Martino Kržič Nagy, PŠ Rakitna

Šolanje na daljavo v 1.A
Po podaljšanih jesenskih počitnicah smo se prvošolčki prvič 
srečali s šolanjem na daljavo. Naši učiteljici skrbno pripravljata 
učna gradiva in različne naloge, ob katerih se učimo, 
ponavljamo, ustvarjamo, se razgibavamo in zabavamo. Poskrbita 
tudi, da se redno videvamo preko računalnika. Nekaj naših 
utrinkov preganjanja dni brez rednega pouka v šoli si oglejte na 
fotografijah.

Učiteljica Petra Medja, OŠ Brezovica pri Ljubljani

Doživljanje šole na daljavo
Sem Džemal in hodim na Osnovno šolo Brezovica (7. razred).
Pred začetkom maja smo vsi na zemlji izvedeli za bolezen 
KORONAVIRUS (COVID-19)
Potem je ministrica za izobraževanje rekla, da moramo imeti šolo 
na DALJAVO.
Moj dan pa izgleda takole:
Zbudim se, umijem si zobe, pojem kosmiče, nato pa hopla na 
računalnik.
Spomladi smo imeli prvo aplikacijo za sestanke t.i. ZOOM, ki smo 
ga uporabljali do konca junija. Prek njega smo imeli pouk, se kdaj 
pogovarjali tudi z drugimi ljudmi, ...  
Zoom smo uporabljali vse do junija.
Jeseni se je spet začel pouk na daljavo, in sicer z neko čudno 
aplikacijo MICROSOFT TEAMS. Ko se priklopim, najprej počakam 
na začetek ure, ali pa takoj vstopim v klic. Potem se malo hecam z 
aplikacijo. 
Po uri vzamem telefon, odigram igrico in potem nadaljujem 
naprej s poukom. Ko končamo z vsemi urami, vzamem vse zvezke 
in učbenike za predmete, ki smo jih imeli. Kdaj si prepišem kakšne 
podatke, ali pa preberem celo snov in vse zapišem v zvezek. 

Zala Štojs 1. razred
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Brina Remškar, 1. razred

Šola  na daljavo v očeh Manje
Od ponedeljka, 19. 10. 2020, zopet poteka šola na daljavo za vse 
osnovne in srednje šole, zato moj delovni dan izgleda malo 
drugače.
Sem Manja Zupančič in obiskujem 7. razred Osnovne šole 
Brezovica pri Ljubljani. Zaradi šole na daljavo moj dan poteka 
drugače, kot kadar hodimo v pravo šolo. Zjutraj, ko se zbudim, se 
uredim, pozajtrkujem in prižgem svoj računalnik. Na računalniku 
najprej preverim, katere videokonference imam ta dan, potem pa 
preverim nova sporočila in naloge za tekoči dan. Vsak dan se nam 
pouk začne ob 8.15. Ob tej uri imamo po navadi razredno uro, na 
kateri učiteljica preveri, če smo prisotni na uri. Potem pa sledim 
urniku za ta dan. Navadno moram novo snov prepisati iz 
računalnika v zvezek in prebrati snov v učbeniku. Pri 
videokonferencah nam učitelji razložijo snov. Če ima kdo kakšno 
vprašanje v zvezi s snovjo, lahko vprašamo in nam učitelji razložijo. 
Okoli 14-ih se videokonference končajo in imam kosilo. Po kosilu 
naredim nalogo, ki je še nisem uspela dokončati, nato pa imam še 
malo prostega časa. Po večerji po navadi preverim, če sem res vse 
naloge poslala učiteljem in potem se moj delovni dan konča. 

Potem pogledam novice o koronavirusu. Nekaterim je šola na 
daljavo všeč, nekaterim tudi ne.
Aplikacija Microsoft Teams je zelo ok, ker imaš svoj e-zvezek in 
urnik. Sedaj jo uporabljamo že skoraj 2 meseca.
Ni mi pa všeč, kadar so ure ena za drugo in skoraj ni časa za odmor.
Všeč mi je tudi, ker mi ni treba pospravljati svoje sobe, ali se 
preoblačiti in sem lahko vedno v kratkih hlačah. To je to!

Džemal Sinanbegović, 7. razred

Šola (zmešnjava) na daljavo
Sem del štiričlanske družine. Hodim v 7. razred, sestra v 5. in oba 
starša delata na daljavo. Imamo samo 2 računalnika in 4 telefone. 
Vsa ta elektronika je nenehno v uporabi. Kdaj se skoraj stepemo 
za računalnik, da lahko opravimo svoje delo. V naši hiši ne 
primanjkuje samo elektronskih naprav, ampak tudi prostorov. Na 
začetku mi v sobi ni lovil internet, zato sem delala za kuhinjsko 
mizo, oči je delal v spalnici, sestra pa v svoji sobi. Problem je bil v 
tem, da ko je mama imela videokonferenco, se je morala zapreti v 
kopalnico.
Zjutraj nam budilke zvonijo z razmikom 5 minut. V pižamah in 
skuštrani se priklapljamo na računalnike, telefone in 
videokonference.

Meni se zdi, da je zelo pomembno, da si stvari organiziram in da 
imam pospravljeno sobo, saj zdaj preživim v njej še več časa. Zato 
vsak dan nekaj časa namenim tudi pospravljanju sobe in 
organiziranju svojih šolskih zadolžitev. Šola na daljavo je res velika 
sprememba glede na to, kakšen način učenja smo imeli prej. 
Ampak meni se zdi, da smo lahko tako učenci kot tudi učitelji 
ponosni, da smo se zelo dobro znašli tudi v tej situaciji.

Manja Zupančič, 7. razred

Kiara Jakomin, 1. razred
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Medtem ko ima mama videokonferenco, kuha, pomaga sestri z 
nalogo in obeša perilo.
Ko imam videokonferenco jaz, mi mama prinaša nogavice, da jih 
med klicem zložim, sestra me vedno sprašuje, če sem že končala, 
oči mi prinaša zajtrk, včasih mama celo pride v mojo sobo in dela 
vaje za jogo na moji novi puhasti preprogi …
Ko ima oči videokonferenco, se zapre v spalnico, da lahko od 
vsega hrupa v hiši sploh kaj sliši. Mama hodi v spalnico po obleke, 
potem pa še pospravlja po sobi.
Ampak, ko pa ima sestra videokonferenco, je nihče ne moti. Kot 
princeska sedi v svoji sobi in posluša učitelja.
Enkrat sem celo med geografijo odšla na stranišče z računalnikom, 
ker nisem mogla več zadrževati nujne potrebe.
Danes je morala npr. moja sestra, medtem ko sem bila na stranišču, 
stražiti pred mojim računalnikom in mi sporočati, če se je učiteljica 
že priklopila.
Moja soba je vedno razmetana, saj zjutraj nimam časa, da bi jo 
postlala. Med delom za šolo puščam knjige po tleh, obleke 
puščam po sobi …
No, ja, če povzamem vse skupaj: KAOS.
A v popoldanskih urah se vse začne počasi umirjati in sčasoma 
spet postanemo dokaj normalna družina. Skupaj si pogledamo 
kakšen film, igramo družabne igre in hodimo na sprehode.
Vse skupaj niti ni tako hudo, vendar komaj čakam, da se situacija 
po svetu pomiri, da lahko začnemo normalno živeti, se družiti in 
potepati.

Ira Ciriković, 7. razred

Špela Mikuž, 6. razred Luka Žarkovič, 7. razred

Žan Lušin, 1. razred

Alja Šebenik, 9. razred
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Luka Žarkovič, 7. razred

Tadej Avšič, 1. razred

Kristjan Velkavrh, 7. razred

Eva Rus, 3. razred
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Intervju z dr. Martinom Lamutom o izstrelitvi prvega 
slovenskega umetnega satelita v vesolje 

3. 9. 2020 sta bila v vesolje izstreljena prva dva umetna slovenska 
satelita. Mikrosatelit Nemo-HD je nastajal v centru Vesolje-SI. 
Izstrelitev je potekala v Francoski Gvajani na izstrelitveni raketi 
Vega. Z menoj je dr. Martin Lamut iz Centra odličnosti Vesolje-SI, 
ki je načrtovalo, izdelovalo in sodelovalo pri izstrelitvi satelita v 
vesolje.
Dr. Martin Lamut je po končani fakulteti nadaljeval študij v Angliji  
na Imperial College of London, kjer je poglabljal znanje s področja 
mehanike materialov in leta 2006 magistriral. Doktorat znanosti je 
zagovarjal na Naravoslovni tehnični fakulteti v Ljubljani. 
Raziskovalno se je ukvarjal z numeričnimi analizami 
preoblikovalnih procesov, modeliranjem lastnosti kovinskih 
materialov in analizo napetostno-deformacijskih stanj v 
heterogenih (kompozitnih) materialih. V Centru odličnosti 
Vesolje-SI je trenutno zadolžen za vodenje Multidisciplinarnega 
laboratorija.

Koliko časa ste izdelovali satelit in kakšno je bilo vaše delo 
pri tem?
Razvoj in izdelava satelita je potekala približno pet let. Moje 
delo je bilo termomehansko načrtovanje in izdelava satelita 
skupaj z njegovimi sestavnimi deli. To pomeni sprva modeliranje 
in testiranje komponent, čemur je sledila izdelava in vgradnja v 
satelit. Vsaka komponenta je morala izpolnjevati predpisane 
pogoje, ki se nanašajo na sposobnost prenašanja mehanskih 
obremenitev med izstrelitvijo in toplotnih obremenitev med 
kroženjem okoli zemlje. 
Kateri del izdelave se vam je zdel najbolj zahteven?
Najzahtevnejše je bilo najti konstrukcijske rešitve posameznih 
komponent, ki morajo biti zadosti trdne, izredno lahke in dobro 
toplotno prevodne. 
Kakšne so značilnosti satelita: teža, velikost, kako hitro se 
premika, na kakšni višini kroži okrog Zemlje?
Satelit NEMO-HD s svojimi 63 kilogrami spada v kategorijo 
mikrosatelitov. Njegov namen je opazovanje zemlje, ki jo lahko 

slikamo z resolucijo 2,8 m ali posnamemo video visoke 
ločljivosti. Kroži na višini 520 km v s soncem sinhroni orbiti. Za 
en krog okoli zemlje potrebuje približno 1,5 h, njegova hitrost 
pa je 7,7 km/s. 
Koliko časa bo v vesolju in kako ga upravljate?
Satelit bo v vesolju predvidoma najmanj do leta 2025. 
Upravljamo ga preko kontrolnega centra v Ljubljani, povezanim 
z antenami, ki komunicirajo (se pogovarjajo) s satelitom. 
Komunikacija poteka preko ukazov posredovanih satelitu, 
večinoma gre za ukaze, kaj naj slika in kaj naj prenese na zemljo, 
sem spadajo dokumenti o stanju satelita (orientacija, baterije, 
delovanje računalnikov) in posnete fotografije ali videi. 
Kako je potekala izstrelitev? (v kolikem času je prispel v 
vesolje)
Izstrelitev je bila zaradi različnih razlogov (pandemija Covid-19 
in neugodne vremenske razmere, tajfun) večkrat prestavljena in 
je bila od prvotno planiranega datume ob koncu marca 2020 
prestavljena skoraj za pol leta na 3. september 2020. Ko je 
izstrelitev končno dobila zeleno luč, je vse potekalo gladko in 
po 40 minutah leta se je NEMO-HD odcepil od nosilne strukture 
in začel svojo samostojno pot. V začetku novembra je satelit že 
tisočkrat obkrožil zemljo. 
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Ali je možno, da dva satelita trčita?
Ta možnost seveda obstaja, je pa zaenkrat izredno majhna. 
Obstaja poseben katalog, kjer se so podatki in položaj ter tirnice 
vseh satelitov in tudi delov raket, ki so v zemeljski orbiti. V primeru 
možnosti trka, upravljalci satelitov dobijo obvestilo. Če imajo 
sateliti lasten pogon, se lahko trkom izognejo. 
Ali se lahko zgodi, da čez 50 let ne bomo videli več zvezd 
zaradi satelitov?
Da bi popolnoma prekrili pogled na zvezde, si je težko predstavljati. 
Mislim, da do tega ne bo prišlo. Je pa res, da že danes na lepo 
jasno noč med opazovanjem zvezd lahko vidimo veliko število 
satelitov. Astronomi se že pritožujejo, da imajo težave pri 
opazovanju zvezd in oddaljenih planetov zaradi pogostih preletov 
satelitov nad njihovimi teleskopi. 
Kakšni so vaši načrti v prihodnje? Bomo izstrelili še kakšen 
satelit?
Prvi načrti so povezani z uspešnim zagonom trenutnega satelita, 
torej preverjanje delovanja vseh komponent od računalnika, 
anten, baterij, sončnih celic do kamere. Zaenkrat se dogovarjamo 
za sodelovanje naših tehnologij v misijah drugih satelitov. Sem pa 
prepričan, da bomo v Sloveniji tudi v prihodnje izstrelili še kakšen 
satelit. 
Najlepša hvala za zanimiv pogovor. Želim vam veliko uspehov na 
tem področju in se veselim pogleda v zvezdnato nebo, kjer bo 
vsake toliko mimo poletel slovenski umetni satelit. 

Loti Marušič, 7. razred

Tisa Strbad, 7. razred

Maša Vrečar, 6. razred

Nina Rutič, 9. razred

Gaja Baša, 6. razred

Anže Žarkovič, 5. razred
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Intervju z zborovodkinjo Ženskega pevskega zbora        
Brezovica – Sonjo Sojer

Sonja Sojer je že dolga leta zborovodkinja Ženskega pevskega 
zbora Brezovica, ki letos obeležuje 25 let od ustanovitve. Do pred 
kratkim je bila tudi učiteljica glasbenega pouka na Osnovni šoli 
Brezovica. Že vse življenje jo spremlja glasba, kot pravi sama, ni 
glasbene zvrsti, ki ji ne bi bila blizu. 

Poznamo vas kot zborovodkinjo Ženskega pevskega zbora 
Brezovica. Kaj vas je pripeljalo do tega in kako dolgo to traja?
Že kot majhna sem začela hoditi v nižjo glasbeno šolo. Starši so 
želeli, da se vpišem v gimnazijo, pa sem rekla ne. Vpisala sem se na 
Srednjo glasbeno šolo v Mariboru. Nadaljevala sem na Akademiji 
za glasbo v Ljubljani – na pedagoškem oddelku. Leta 1979 sem 
prišla na Brezovico. Takratni ravnatelj Edvard Velkavrh me je 
spodbudil, da sem poleg šolskih zborov začela tudi z dekliškim 
zborom. Takrat smo bile zelo uspešne, na državni reviji v Zagorju 
smo bile uvrščene med pet najboljših dekliških zborov. Potem pa 
kar naenkrat nismo bile več dekleta, postale smo žene, mame in 
smo za kratek čas prekinile. Pevke so nato same prišle in rekle: 
»Dejmo začet spet pet!«. In smo začele. Letos je že 25 let, odkar je 
bil ustanovljen Ženski pevski zbor Brezovica. 
Kje dobite navdih, da v nastope vnašate nove elemente, od 
plesa, a capella, da ni samo klasično zborovsko petje?
Vedno moraš iti s časom naprej in iskati nove izzive. In to je to. 
Iščeš, najdeš, izvedeš. Včasih me sicer punce v zboru malce čudno 
gledajo, ampak na koncu vse izvedemo, saj niti ne dvomim vanje. 
Saj so pripravljene.

Kaj Vas je pahnilo v glasbene vode? 
Starši sicer niso bili glasbeniki, vendar so imeli radi glasbo. Ata je 
igral harmoniko v folklorni skupini, veliko smo doma peli. Imeli 
smo radio in moja mama je zelo rada poslušala klasično glasbo, 
arije. Tako mi je glasba prirasla k srcu.
Potem ste postali učiteljica. Ali sedaj, ko ste se upokojili, 
pogrešate poučevanje?
Kot študentka sem učila v glasbenih šolah, prva moja resna 
služba pa je bila tu, na Brezovici. In tukaj sem tudi ostala. Ostala 
sem pa zato, ker je bil tukaj čudovit kolektiv, ki mi je pomagal in 
me vzpodbujal.                                                                                                                                  
V tej trenutni situaciji prav nič ne pogrešam poučevanja in težav, 
ki so se ob tem pojavile. Moram pa priznati, da sem se težko 
poslovila. Sicer sem vseeno malenkost podaljšala, do konca 
šolskega leta, da sem se imela čas poslovit od vseh otrok in 
kolegov, čeprav sem z njimi še vedno v stiku. Ostal mi je ženski 
pevski zbor, pa še vnuka imam sedaj (smeh). V tej situaciji pa 
zagotovo ni lahko ne učiteljem ne učencem in staršem. Tako da 
sem po eni strani vesela, da sem se upokojila. Čas se spreminja 
hitro in ti se hitro spreminjaš z njim. 
Kakšna anekdota iz dni, ko ste poučevali, ki Vam je ostala v 
spominu?
Tega je zelo veliko (smeh). Ko sva se ravno pogovarjali o upokojitvi 
– kakšno leto preden sem odšla, priteče za mano učenec in pravi, 
če je to resnica, da se bom upokojila. Pa sem se nekako izgovorila, 
ja, pride čas, na koncu pa vprašala, zakaj ga to zanima. Je rekel: 
»Pol bo pa ena stara prišla!« Šele pozneje sem ugotovila, kakšen 
kompliment mi je podelil (smeh)!
Ste kdaj razmišljali, da bi se preizkusili še v kakšni drugi vrsti 
umetnosti?
Na žalost nimam talenta, da bi risala. Sploh ne znam. Moram pa 
povedati, da zelo veliko berem. Občudujem ljudi, ki znajo spretno 
napisat, izrazit svoje misli. Sploh kakšno poezijo. To so veliki mojstri 
in to lahko samo berem, jih občudujem, se čudim, se veselim tega, 
sama pa se še nisem lotila česa podobnega, tako zares. 
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Kako v času korone zapolnite praznino, ker ne vadite s 
pevskim zborom?
Z vajami smo začele jeseni po posvetu z ravnateljico in seveda s 
spoštovanjem ukrepov. Naredile smo nastop ob dnevu učiteljev, 
ko smo pele v Slovenski filharmoniji. Potem se je stanje zaostrilo. 
Naredile smo tudi program za novoletni koncert, vendar še nismo 
začele z vajami. Dvomim, da novoletni koncert sploh bo. 
Razmišljamo o možnostih, da bi ga izvedle na prostem. Ne 
moremo delati samo preko videa, čeprav je to ena od opcij. 
Imamo vaje preko Zooma ali Skypa. Vendar to ni isto, z nekaterimi 
iz zbora se poznam skoraj 40 let. V teh letih skupnega društva smo 
postale prave prijateljice. Ta zbor je, ko pomislim, fenomen – ne 
pomnim, da bi kdaj prišlo do prepira. 
Vaš najljubši pevec ali pevka ter glasbena skupina?
Kaj pa vem? Nimam zadržkov proti nobeni glasbi. Odraščala sem 
v tistih letih, ko je bil rock, to so tiste klasične rock skupine in 
pevci, ki mi še vedno sežejo do srca. Pa tudi ti mladi, kakšen 
izrazen rap, pa tudi klasiko imam rada. Poslušam vse vrste glasbe. 
Težko je izbrati najljubšo. 
Najboljši koncert, na katerem ste bili?
Tudi teh je veliko. Buldožerji enkrat, že dolgo nazaj. Tina Turner, 
Rolling Stones, pa tudi Perpetum Jazzile zelo rada poslušam. Si pa 
enkrat želim tudi v Bolšoj teater, ker obožujem balet. Pa na 
novoletni koncert na Dunaj. Ah, en kup enih želja imam (smeh). 
Če bi lahko kateregakoli glasbenika ali glasbeno skupino 
(ponovno) poslušali, kateri bi to bil/a?
Ano Netrebko. 

Gospe Sonji se zahvaljujemo se za prisrčen intervju ter celotnemu 
zboru želimo še veliko odpetih pesmi, koncertov in inovativnosti. 

Eva Povirk

Folklorna skupina Rožmarin 
aktivna tudi v “Covid” letu
Kulturno društvo Folklorna skupina Rožmarin v letošnjem letu 
zaradi epidemije ne bo izpolnila načrtovanega programa. Vendar 
je kljub temu, da ni vaj, skupina aktivna. Med obema 
epidemijama  smo uspeli imeti celo nekaj vaj, sodelovali smo v 
Beltincih na prazniku folklore pod naslovom Spomin na festival. 
Nastop je bil prilagojen tako, da se je FS predstavila s samo tremi 
pari, plesalo se je zunaj na dvorišču z upoštevanjem dovolj velikih 
razdalj.
Zaradi epidemije smo si vzeli čas in dali v delo nekaj novih kosov 
kostumov in peč. Do konca leta pa bomo izdelali tudi opravo za 
prekmurskega pozvačina.
Naslednje leto naše društvo praznuje 40-letnico aktivnega 
delovanja, zato se že pripravlja program za ta velik jubilej.
Rožmarinke in Rožmarinci želimo vsem občanom veliko zdravja 
obenem pa vabimo vse zainteresirane, da se nam pridružijo in 
sodelujejo na nastopu ob 40-letnici prihodnje leto. Še posebno 
vabimo v naše vrste moške tako mlajše kot tudi starejše. Plesalke, 
ki so sedaj v večini, vas z veseljem pričakujejo.
Kontakt za prijavo: Edo Zore  051 275 111 ali na e-mail: 
edo.zore@gmail.com.

Kulturno društvo Folklorna skupina Rožmarin

Odbojkarske novice iz ŠD 
Brezovica
Po razglasitvi epidemije so s treningi in tekmami prekinili vsi naši 
odbojkarji, razen prve članske ekipe Špan Brezovica, ki igra letos v 
1. ligi in ostaja še naprej v dvorani ter tekmuje.
V kolektivnih športih je dovoljeno izvajanje tekmovanj najvišje 
ravni nacionalnega prvenstva, kar pomeni, da je tistim, ki jim je 
dovoljeno tekmovati, dovoljen tudi proces športne vadbe.
Za izvajanje  treningov in izvedbo tekmovanj se lahko uporabljajo 
vsi športni objekti in površine za šport v naravi, kot jih določa 
Zakon o športu: športni centri, športni objekti, vadbeni prostori, 
vadbene površine ter površine za šport v naravi.
 Prisotnost gledalcev na športnih tekmovanjih ni dovoljena, vse 
prenose naših tekem lahko spremljate na FB profilu ŠD Brezovica 
– odbojka.

Trenutno smo na ligaški lestvici na nezavidljivem zadnjem mestu, 
a ker smo do zdaj odigrali le pet tekem in to z ekipami z vrha 
lestvice, pričakujemo, da se bo trend kmalu obrnil in bodo naši 
fantje začeli tudi zmagovati in nabirati točke. Prve priložnosti 
bodo že naslednji teden, ko bodo igrali s Keko Opremo iz 
Žužemberka in Sip Šempetrom. Držimo pesti, da bodo vsi zdravi 
in bodo po dolgem času lahko zaigrali v polni zasedbi.
Za ostale odbojkarje trenutni ukrepi ne dovoljujejo organizirane 
vadbe. In ker treningov skoraj zagotovo še kar nekaj časa ne bo, 
smo se v ŠD Brezovica odločili, da fantom omogočimo kondicijsko 
vadbo preko aplikacije Zoom. 
Vse dobro vsem, pazimo nase in ostanimo zdravi.
Spremljajte nas na https://sdbrezovica.si in FB profilu ŠD Brezovica 
– odbojka.

ŠD Brezovica

ŠPORT
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Upokojenci v korona času 
Dragi upokojenci! 
Čas, ki ga preživljamo kljub koronavirusu, hitro teče in kot 
predsednica imam to dolžnost, da vam napišem, kako v društvu 
naprej in kaj lahko še storimo v tem omejenem času.
Glede koronavirusa smo kar dobro obveščeni, kako upoštevati 
vsa pravila, da se izognemu bolezni. Mislim, da to nam 
upokojencem tudi uspeva.
Srečni smo lahko, da živimo v tako lepi naravi in pridobimo dosti 
energije.               
V DU smo imeli dober program in vizijo, a je veliko tega odpadlo. 
Odpadli so tako izleti, piknik in obdaritev jubilantov, pogostitev in 
obdaritev starejših, kot tudi izobraževanja in prireditve v zvezi z 
občinskim praznikom ter srečanjem upokojencev v CD. Še bi 
lahko naštevala, ampak tako je.
Smo pa tudi optimistični, saj je za nas kar dobro poskrbljeno. 
Imamo Trgovinico Barbara ter prijazne in ustrežljive prodajalke. 
Če kdo pokliče v trgovino, mu vse naročeno pripeljejo na dom. 
Imamo tudi pošto in bankomat, da lahko opravimo vse storitve.
Z dogovorom Občine Brezovica in RK smo prejeli tudi pakete RK 
in jih z upoštevanjem navodil NIJZ razdelili vsem tistim, ki jih 
potrebujejo. Pred novim letom bodo od RK še novoletna darila za 
vse tiste nad 70 let.

Pa še dobra novica za tiste, ki nimajo prevoza. V Občino Brezovica 
namreč prihaja PROSTOFER (brezplačni prevoz za starostnike) za 
tiste starejše, ki potrebujejo prevoz in ne morejo uporabljati 
javnih in plačljivih prevozov. Z novoletno voščilnico bo vsak dobil 
še navodila za prostofer, kako in zakaj ga lahko koristi. S tem se 
pojavi problem voznika, zato naprošam vse tiste starejše, ki vozite, 
če želite kaj dobrega narediti v prostem času, da se glede 
informacij prijavite na Občino Brezovica g. Urbanu Acmanu na št. 
041 750  489. 
Hvaležni smo vsem našim podpornikom, ki nas podpirajo.
Za konec želim še vsem veliko zdravja in polno optimizma.
Glejmo naprej, saj za vsakim dežjem posije sonce in tudi nam bo.

   Predsednica DU Rakitna, Helena Pogačar

Gasilski koledar 2021
Brezoviški gasilci vam bomo ne glede na okoliščine tudi 
letos prinesli GASILSKI KOLEDAR 2021. 
Glede na čas, v katerem  živimo, se nam je zdelo primerno, 
da še toliko bolj poudarimo skupno povezanost z vami in 
krajem Brezovica, zato je tak tudi osrednji motiv koledarja 
2021, ki vam ga bomo dostavili v mesecu decembru. 
Gasilci Brezovice se še kako dobro zavedamo, da brez vaše 
podpore ne gre, zato se vam že vnaprej zahvaljujemo za 
prispevek, s katerim si izboljšujemo materialno-tehnične 
pogoje za naše delo. 
Gasilci PGD Brezovica vam želimo čaroben božič v krogu 
svojih najdražjih ter zdravo in uspešno leto 2021. 
Ostanimo zdravi!
V službi ljudstva »NA POMOČ«

PGD Brezovica pri Ljubljani

Brinarjeva jelka na Rakitni
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Dr. Kristijan Musek Lešnik  s 
knjigo Nekaj ti želim povedati
Poznamo ga kot človeka, ki se ukvarja z marsičem; s svetovanjem, 
izobraževanjem, raziskovanjem in razglabljanjem o mnogih 
zanimivih temah. Ravnokar pa je izdal tudi knjigo z naslovom 
Nekaj ti želim povedati, ki se uvršča pod stvarno literaturo, 
psihologijo, govori o osebnem razvoju in vzgoji. 

Za začetek, kako bi se opisali? Kaj je tisto, kar ste vi? Kaj vas 
žene?
Uh, to je pa vedno najtežja naloga. Morda takole: če sem že prišel 
na ta svet, si želim, da bi za mano ostal vsaj pikico boljši. Verjetno 
je to razlog, zakaj se ukvarjam s pozitivno psihologijo, ki se 
sprašuje, kaj je tisto, kar nas dela srečne, zadovoljne, izpolnjene. In 
razlog, zakaj se ukvarjam z vzgojo in izobraževanjem, ker 
verjamem, da je ob vsem jamranju o rečeh, ki nas motijo v 
današnjem svetu prav delo za otroke in mlade tisto, ki lahko 
najbolj prispeva k temu, da bi bilo v prihodnosti manj vzrokov za 
jamranje. Verjetno je tudi to razlog, zakaj vedno iščem ljudi, ki so 
na različnih področjih boljši od mene, ker se lahko od njih največ 
naučim.
Čestitke ob izdaji knjige Nekaj ti želim povedati. O čem 
pravzaprav govori?
Moram priznati, da je močno drugačna od vsega, kar sem doslej 
napisal. Pravzaprav je nastala kot popotnica mojima otrokoma v 
času, ko se osamosvajata in postajata vedno bolj samostojna 
človeka, ki bosta počasi odjadrala v svet iskat nove ljudi in nove 
poti. Starši svojim otrokom od rojstva naprej sestavljamo te 
popotnice, jih usmerjamo, učimo, oblikujemo. V prvih letih smo 
zanje nezmotljivi, v mladostniških letih opazijo vse naše napake, 
ampak vse, kar počnemo, se jih oprime in se sestavlja v vzorce, ki 
jih bodo pisali naprej svojim otrokom in vnukom.  V bistvu so 
najprej nastajali zapisi o tem, kaj bi kot starš želel povedati svojim 
otrokom, potem je pa v enem trenutku iz tega nastala knjiga.

Kaj vam je dajalo navdih, od kod ideje?
Na eni strani vsakdanji dogodki. Na drugi strani seveda tudi to, da 
sem se kot psiholog srečeval z množico različnih otrok in ljudi in 
spoznaval, katere stvari bolj pomembno vplivajo na življenjske 
odločitve in poti in katere manj. Na tretji strani so življenjske 
izkušnje, ki so vedno stroge učiteljice. Tudi sam sem naredil 
marsikakšno napako, za katero ni nobene potrebe, da bi jo moji 
otroci ponavljali. Pa še nečesa ne smem pozabiti. Da sem imel 
privilegij videti in srečati množico izjemnih ljudi, od nobelovcev, 
predsednikov vlad, paraolimpijskih rekorderjev, svetovnih 
prvakov, do izjemnih umetnikov – vsaka takšna izkušnja ti pusti 
nekaj globokega in kamenček v mozaiku razumevanja, kaj je v 
življenju zares pomembno in kaj je manj. 
Se vam zdi, da se ljudje počutijo nelagodno, kadar jim nekdo 
želi povedati nekaj o njihovem odzivanju na svet okoli sebe 
oziroma kako to sprejemajo?
Različno. Nekateri ljudje ne želijo poslušati pridiganja. Tudi jaz ne 
maram, če me kdo opozarja na moje napake. Hecna reč je, da so 
mi prvi, ki so prebirali rokopis knjige povedali prav to: da so se na 
trenutke počutili, da jim žugam s prstom in jim ukazujem, kaj 
početi. Ko sem šel brat za sabo, sem videl, da so imeli prav, na 
nekaterih mestih – na srečo jih je bilo malo – sem bil tako naduto 
pokroviteljski, da me je kar zvilo. In sem šel hitro popravljati 
besedilo. To verjetno pride od tega, da sem kombinacija psihologa 
in učitelja pete generacije, ta vloga žugajočega pedagoga za 
katedrom, ki je ne prenašam, ko jo vidim pri drugih, še bolj me je 
pa zgrozila, ko sem jo zagledal v lastnem ogledalu. Ni čudnega, da 
je ljudem nelagodno, kadar kdo k njim pristopi na tak način. Na 
drugi strani živimo v svetu, ki je tako kompleksen in poln izzivov, 
da mnogi ljudje iščejo recepte za vprašanja in stiske, ki jih mučijo. 
Tudi tega ne maram, recepti za življenje dostikrat ne vodijo k večji 
sreči. Mislim, da je vsak človek sam kovač svoje sreče. In da mora 
vsak odgovore na vprašanja, ki ga v življenju najbolj vznemirjajo 
najti sam.  Je pa res, da je to iskanje velikokrat lažje, če imaš ob 
sebi ljudi za pogovor ali knjigo za premislek.
Morda ste izbrali čas za izid knjige ravno sedaj s tem razlogom, 
ker imamo ljudje več časa, da se umirimo in premislimo o 
našem obnašanju?
V bistvu je sovpadanje izida knjige s tem časom naključje. Z 
založbo Mladinska knjiga smo se začeli pogovarjati že pred 
časom, potem so pa okoliščine privedle do tega, da so jo načrtovali 
za čas pred knjižnim sejmom in sezono darilnih knjig. Je pa res 
videti, kot da bi bil ta čas skrbno načrtovan za čas epidemije. V 
bistvu se mi zdi, da živimo v času, ki je za marsikoga velika 
preizkušnja, tudi huda. Razen starejših generacij med nami ni 
ljudi, ki bi doživeli nekaj, kar je tako poseglo v življenje vseh. Je pa 
res, da nam bo, če se bomo osredotočali le na slabe plati vsega, še 
slabše. Zato se strinjam, da je to lahko tudi čas, da se umirimo in 
premislimo o marsičem. O tem, kako dragocene so nekatere 
stvari, ki smo jih prej prelahkotno jemali za samoumevne. O tem, 
kako dragocene so tako vsakdanje stvari, kot je stisk roke, objem, 
poljub, pogovor z nekom, ki ga imamo radi. Če bo komu pri tem 
umirjanju in razmišljanju pomagala moja knjiga, bom lahko le 
zadovoljen.
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Kakšni so odzivi na to literaturo, so se vam kakšne besede 
prav posebno vtisnile v spomin?
Nekje sem prebral oceno, da je to knjiga »skrbno izbranih 
biserov modrosti globoko razmišljujočega in od življenja dobro 
podučenega človeka, besede pa so naravnost prežete s skorajda 

oprijemljivo skrbjo tudi ljubečega očeta. Očeta, ki si ne želi 
mladostnikoma govoriti, kako naj živita, temveč ju želi predvsem 
opogumiti, da bi živela po svoje. Še več. Je tudi starš, ki se 
zaveda lastnih nepopolnosti. In si pred njimi niti ne zatiska oči.« 
Sam bi bil dosti bolj skromen. Ampak ko to prebereš o knjigi, ki 
si jo napisal, ti pa da občutek, da si dosegel svoj namen.
Morda kakšna anekdota, ki jo najdemo tudi v knjigi, ali 
odlomek, ki se vam zdi najbolj pomemben?
Če bi kaj izpostavil, bi to, da je v življenju čas vredno posvetiti 
dobrim ljudem. Ljudem, ki nas polnijo z voljo, veseljem, 
energijo. Ne pa tistim čustvenim vampirjem, ki nam srkajo 
energijo, zato da lahko kot paraziti živijo na naš račun. Tudi zato, 
ker sem čisto prevelik del življenja porabil za razmišljanje o 
ljudeh, ki so nekomu bližnjemu počeli res slabe reči. Ena stvar 
drži kot pribita: ljudje pri 90. letih nikoli ne obžalujejo 
nedokončanega računa, neobrisanega prahu in nepolikanih 
srajc – kar obžalujejo so zamujeni trenutki z najdražjimi. Čas je 
vredno posvetiti dobrim ljudem, ki jih imamo radi in ki nas 
imajo radi. Ker čas teče, ljudje se pa premikajo. In je strašanska 
škoda, če nam spolzijo iz rok dragoceni odnosi zato, ker damo v 
nekem trenutku prednost stvarem, ki so v resnici dosti manj 
pomembne.
Komu bi priporočali, da se loti branja?
Tole si pa komaj upam odgovoriti, da ne bo videti kot 
propaganda za mojo knjigo. Mislim, da je knjiga primerna za 
starše, sedanje in prihodnje. Pa tudi za malo starejše. Pa tudi za 
kakšnega odraščajočega in razmišljajočega mladostnika. Morda 
ne kot nekaj, kar se v enem večeru prebere od ene do druge 
platnice, bolj kot knjiga za nočno omarico, iz katere si lahko 
vsak večer privoščiš nekaj malega za premislek.
Ste na poti h kakšnem podobnem izzivu, novi literaturi, 
katera tema vas trenutno navdušuje? Kaj vas trenutno 
navdihuje?
Ta hip imam na čakalni listi kar nekaj knjig. Dve sta bolj 

T: 01 2000 550, Tržaška 108 Ljubljana www.avtohisamalgaj.si

strokovne narave. Ena bo spadala na 
polico zraven te, ki je pravkar izšla. 
Roman je pa še v zametkih. Z idejami ni 
problem, izziv je najti čas. Trenutno me 
pa najbolj zaposluje nekaj knjig, ki sodijo 
pod otroško in mladinsko literaturo. 
Mogoče tudi zato, kar se mi zdi, da bi bilo 
res dobro, če bi se otroci čim prej spravili 
stran od zaslonov in šole preko 
računalnika, nazaj k vampirjem, 
vesoljcem, prvim ljubeznim in vsemu, 
kar sodi k zdravemu odraščanju.

Kristijanu se zahvaljujemo za sodelovanje 
in pripravljenost. Želimo pa mu veliko 
uspehov tako na ustvarjalnem področju 
kot tudi na strokovni poti.

Eva Povirk
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Mala pozornost za veliko 
veselje
V jesenskem času je poglavitnega pomena uživanje zadostne 
količine vitaminov za ohranjanje imunskega sistema. Stanovalkam 
in stanovalcem ter zaposlenim DEOS Centra starejših Notranje 
Gorice je Geaprodukt podarilo preko 500 kg sadja in kislega zelja, 
v sodelovanju s podjetji Medex, Bayer group in lekarno Murgle so 
prejeli prehranske dodatke, posebno pa so se razveselili modnih 
pralnih mask. 
Ne glede na preventivne ukrepe, se na bivalnih enotah izvajajo 
najrazličnejše aktivnosti, s katerimi dobro vplivajo na psiho-
fizično počutje, individualne fizioterapevtske in delovno-
terapevtske obravnave prav tako potekajo normalno. V primeru 
lepega vremena tudi težje pomičnim stanovalcem omogočijo 
sprehod, in sicer s pomočjo školjkastega stola ter inovativnega 
kolesa Nada. Ob evropskem dnevu glasbene terapije so izpostavili 
pomen in pozitivne učinke glasbe pri starejših, ki so jih ob 
izvajanju v zadnjih treh letih potrdili tudi sami, ob mednarodnem 
dnevu prijaznosti pa posneli videoposnetek, s katerim so javnost 
spodbudili k lepim dejanjem.
Direktorica centra, Ana Petrič, si je za letošnje leto zadala 
pomemben cilj. V sklopu projekta »Mala pozornost za veliko 
veselje« želi zbrati 21.000 voščilnic za vse starejše po domovih in 

centrih v Sloveniji. Verjamemo, da ji bo s pomočjo dobrih ljudi 
uspelo in tako bo vsak izmed nas vplival na čaroben božični čas, 
zato povabljeni k pisanju.

Barbara Sorčan
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Svečani dogodki leta 2020   
PD Podpeč-Preserje
Leto 2020 je za planinsko društvo poleg omejevanja aktivnosti 
zaradi posledic koronavirusa, prineslo tudi nekaj pomembnih 
dogodkov za člane in društvo.
Konec leta 2019 je naš član Franc Maček za obsežno vsestransko 
delo v PD Podpeč-Preserje in za aktivno delovanje pri promociji 
planinstva in varstva narave v občini Brezovica, prejel svečano 
listino PZS, eno najvišjih priznanj Planinske zveze Slovenije. Franc 
Maček je načelnik markacistov planinskega društva in eden najbolj 
zaslužnih, da je krožna pot Pentlja zaživela v naši občini.
Sredi poletja  je naša članica Klara Bajec v enem kosu pretekla 
Slovensko planinsko pot. Pot je začela 11. julija na Debelem Rtiču 
na ničelni točki in jo po 10 dneh in 18 urah zaključila v Spodnjem 
Radvanju pri Mariboru. Je prva med tekači, ki se je odločila za 
nasprotno smer.
V oktobru je naš član Roman Tomc prejel priznanje Občine Brezovica 
za leto 2020. Kot aktiven član društva, velik poznavalec planinskih 
poti v občini, član markacistov je sodeloval že pri projektu 
postavitve planinske poti na Brezoviškem hribu, kjer je dozorela 
ideja o Pentlji. Po zapletih z birokratskimi postopki je bila svečana 
otvoritev jeseni leta 2019. Krožna pot poteka po obronkih naše 
občine in je dolga okrog 84 km. Kar nekaj pohodnikov jo je 
premagalo v enem kosu, najhitrejši v 12 urah. Roman ni pričakoval 
priznanja in je povedal, da je to priznanje vseh, ki so delali na Pentlji. 
Čestitke vsem naštetim.
V letu 2020 je planinsko društvo na svojem slavnostnem občnem 
zboru praznovalo 40-letnico delovanja. S svojim delovanjem 
omogoča druženje ljubiteljev planin, občudovanje narave in 
stvarstva ter aktivno druženje v naravi. Ob svoji ustanovitvi leta 
1980 smo organizirali prvi pohod na Krim, ki je sedaj prerasel v 
večgeneracijsko druženje in je bil v septembru ponovljen že 40-
krat . Pohod je bil vključen tudi v akcijo Slovenija planinari. Na 
prireditvi na Krimu je bil predstavljen AED-defibrilator, montiran v 
domu, ki ga je donirala Občina Brezovica.

Marijan Božeglav

Creatusova tabla lepih misli
Leto 2020. Leto, ki bo v spominu ostalo po neslavnih presežkih – tudi 
v rušenju odnosov med ljudmi. Mnogi nam sporočate, kako 
pogrešate naša redna mesečna druženja, kar nam daje velik motiv, 
da z njimi nadaljujemo takoj, ko bo to mogoče. Smo pa pri Zavodu 
Creatus tuhtali, s čim bi lahko v trenutnih razmerah nadoknadili vsaj 
delček bližine, ki nam je prepovedana in podprli siceršnjo povezanost 
naše skupnosti. Sploh v mesecu decembru, ki se ne ozira na to, da se 
je življenje letos tako rekoč ustavilo ter ob prihajajočih praznikih, ki 
običajno za večino nas predstavljajo obdobje druženja, iskrenih 
voščil, objemov in stiskov rok. 
V teh časih zagotovo pride prav vsaka lepa in spodbudna beseda. In 
prišli smo na idejo o »Creatusovi mreži lepih misli«. Naš cilj je na nekaj 

točkah v občini namestiti table, na katere boste lahko mimoidoči 
pripeli pozitivna sporočila za soobčane in hkrati z nje vzeli enega 
zase. Na tabli si boste tako lahko anonimno izmenjevali pozitivne 
misli, motivacijske stavke, humorna besedila, modre citate, pesmi, 
risbe, morda celo pisma? A vsa le z vsebino, katere edini namen bo 
naključnemu mimoidočemu z malo pozornostjo polepšati dan. V 
posebnem »predalčku« lahko za naše najmlajše pustite morda tudi 
kakšno nalepko ali kaj podobnega, da bodo tudi oni spoznali, da v 
življenju nikoli ne veš, kje nate čaka prijetno presenečenje.
Creatusovci bomo nekakšni »uredniki« teh tabel in bomo občasno 
preverjali njihovo vsebino. Pozivamo vse, ki bi nanjo želeli obesiti kaj 
negativnega, marketinškega ali političnega, da si omislijo svojo 
tablo.

Pri njihovi izdelavi sta nam na pomoč priskočila tudi dva lokalna 
podjetnika (Bovha vezenje d.o.o. in TTH-storitve d.o.o. – CNC-izdelava 
in razrez), ki sta po predstavitvi našega projekta takoj ponotranjila 
filozofijo ideje Creatusove table in s svojim delom sporočila, da je 
tudi njima mar za našo skupnost. Hvala tudi občinskim možem in 
krajevnim skupnostim, ki so nam dovolili namestitev tabel na njihove 
površine. In ponosni smo, da bo Creatusova tabla lepih misli lepšala 
dneve tudi stanovalcem in zaposlenim v našem domu starejših 
občanov. 
Creatusovci vam želimo čim več lepih in pozitivih misli.

Za Zavod Creatus Mojca Pristavec Đogić
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Skrb za urejeno okolico je 
timsko delo
Ravnanje z odpadki je timsko delo Voke Snage, ki skrbi za zbiranje 
odpadkov in njihovo pot v predelavo, ter občank in občanov, ki 
ste ključni pri tem, da nastane manj odpadkov, za tiste, ki 
nastanejo, pa ustrezno poskrbite.
Obveznost vseh občanov je, da svoje odpadke pravilno ločujete 
in jih odlagate v ustrezne zabojnike. Pri tem si lahko pomagate z 
e-abecednikom odpadkov na www.mojiodpadki.si. 

Na nepravilno ravnanje z odpadki vas bo z obvestilom na 
zabojniku opozorila Voka Snaga, za ponavljajoče nepravilno 
ravnanje pa lahko medobčinski inšpektorat, ki je pristojen za 
nadzor, izda tudi globo.

Kadar imate bioloških in /ali mešanih komunalnih odpadkov več 
kot običajno, jih lahko pospravite v 50- ali 100-litrske Vokine 
Snagine tipizirane vreče in jih na dan odvoza postavite zraven 
ustreznega zabojnika. Naenkrat lahko pripravite do pet vreč, pri 
čemer teža posamezne vreče ne sme presegati 10 kilogramov. 
Vreče so naprodaj prek spleta (www.vsezaodpadke.si/vokasnaga) 
in v Centru ponovne uporabe na Povšetovi 4 v Ljubljani. 

Zadnje čase se poleg zabojnikov na številnih lokacijah nabirajo 
odpadki, ki spadajo v zbirni center oziroma je zanje treba naročiti 
kosovni odvoz, številni odpadki pa so namesto v zabojnike odloženi 
poleg njih. Odlaganje odpadkov poleg zabojnikov je prepovedano.
V zbirnih centrih odpadke sprejemajo brezplačno, za nekatere pa 
veljajo količinske omejitve, in sicer za gradbene odpadke in 
izolacijske gradbene materiale (0,5 m3 ), pnevmatike (5 gum), 
kosovne odpadke (3 m3 ), zeleni odrez (1,5 m3 ), salonitne plošče 
(evropaleta do višine pol metra) in pohištveni les (2 m3 ). Gradbene 
odpadke sprejemajo samo v Zbirnem centru Barje.
ZAČASNI ZBIRNI CENTER KAMNIK POD KRIMOM   
ob sredah od 15. do 18. ure
ob sobotah od 9. do 12. ure
ZBIRNI CENTER BARJE 
od 1. novembra do 31. marca: od ponedeljka do sobote od 6. do 18. 
ure
od 1. aprila do 31. oktobra: od ponedeljka do sobote od 6. do 20. ure 
Zbirni centri so ob praznikih zaprti.
Odvoz kosovnih odpadkov je enkrat na leto brezplačen, uporabniki 
pa ga naročite, ko ga potrebujete. To storite tako, da izpolnite 
e-naročilnico na www.mojiodpadki.si, izberete datum znotraj 
razpisanega pomladnega ali jesenskega termina ter počakate na 
klic, da se dogovorite o podrobnostih odvoza kosovnih odpadkov.
Občinska zakonodaja določa, da morajo vsi uporabnikovi 
zabojniki, tudi tisti za embalažo in papir, stati na zasebni površini. 

Zabojnik na dan odvoza do 6. ure zjutraj postavite na prevzemno 
mesto, to je na rob javne površine, kjer se smetarsko vozilo lahko 
ustavi in izprazni zabojnik. 
Na odvoz odpadkov vas lahko en dan prej opozori brezplačen 
SMS-opomnik. Nastavite si ga na spletni strani www.mojiodpadki.
si prek aplikacije Moji odvozi.
Več informacij na www.vokasnaga.si in www.mojiodpadki.si. 
Lahko jim tudi pišete na vokasnaga@vokasnaga.si ali pokličete v 
Center za pomoč in podporo uporabnikom na telefonsko število 
01 477 96 00.

JAVNO PODJETJE VODOVOD KANALIZACIJA SNAGA d. o. o.



UPRAVA 
OBČINE BREZOVICA

URADNE URE:
Občina Brezovica
Tržaška cesta 390
1351 Brezovica

PON.:  od 9.00 do 12.00
SRE.:    od 9.00 do 12.00 in
             od 14.00 do 17.00
PET.:    od 9.00 do 13.00

Telefon: 01 360 17 70
Faks: 01 360 17 71
E-pošta: info@brezovica.si
Spletno mesto:
www.brezovica.si

NASLEDNJA ŠTEVILKA 
PREDVIDOMA IZIDE
24. 12. 2020

PRISPEVKE
SPREJEMAMO DO
15. 12. 2020,

OGLASE DO
16. 12. 2020.

Izdajatelj: Občina Brezovica
Izvedba: AMC produkcija d.o.o.

Kontakt uredništva:
Jakob Rus, Karmen Pograjec 
tel.: 040 218 888
mail: barjanskilist@brezovica.si

Prelom: AMC produkcija d.o.o.
Tisk: Tiskarna Evrografis, d.o.o.
Naklada: 4.200 izvodov

Prispevke nam lahko pošiljate na 
elektronski naslov uredništva.
Dolžina posameznih prispevkov je 
omejena na 3.000 znakov s presledki.
Uredništvo si pridržuje pravico do 
krajšanja predolgih prispevkov.

Prosimo, da oglase in povpraševanja 
glede oglasnega prostora pošljete na 
janja.viher@infonet.fm

ZAHVALE

Ni smrt tisto, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše. Brez pomena
zanje so razdalje, kraj in čas.
(Mila Kačič)

V 77. letu starosti se je poslovila draga žena in ljuba mama. Od nje smo se poslovili v družinskem krogu, 
17. 11. 2020, na pokopališču na Brezovici. Iskrena hvala vsem, ki ste jo imeli radi in spoštovali.
Hvala za vse tolažilne besede, cvetje in darovane sveče.

Mož Marko in hči Maja z družino

JULIJANA TOMŠIČ
rojena Černač

(17. 9. 1943–12. 11. 2020)

ZAHVALA

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem za izrečena sožalja, darovane sveče in 
svete maše.  Zahvaljujemo se zdravnici dr. Danici Rotar Pavlič, sestri Saši in patronažni sestri Anici. Hvala 
pogrebni službi Pieta in gospodu župniku za lepo opravljen pogrebni obred v teh izrednih razmerah. 

Vsi njegovi 

JANEZ ŠTEFANČIČ
s Plešivice

  (24. 8. 1935−14. 10. 2020)

ZAHVALA

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in prijateljem, ki ste nam izrekli sožalje
ali pa ste bili v mislih z nami v težkih trenutkih slovesa naše mame. Zahvala pa gre tudi dr. Danici Rotar 
Pavlič ter patronažni sestri Valeriji, gospodu župniku za opravljen pogrebni obred, pogrebni službi 
Pieta, pevcem in trobentaču. 

Žalujoči vsi njeni! 

ANE MARINKO
  (25. 7. 1930−20. 10. 2020)

iz Vnanjih Goric

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame 

BESEDA UREDNIKA

»Imam izbiro, lahko sem jezen zaradi vsega, česar nimam ali pa hvaležen za vse tisto, kar imam«.
- Nick Vujicic

Vedno imamo izbiro, na nas pa je v katero smer bomo zavili. Da bi znali tudi v težkih časih videti 
dobro in biti hvaležni za vse stvari in ljudi s katerimi smo obdani.

uredništvo, Jakob Rus

Tiho kakor si živela, tako si tudi 
odšla, za tabo draga mama pa bo 
ostal spomin na tvojo delavnost, 
skromnost in dobroto.

Lokalne novice iz Občine Brezovica lahko poslušate 
vsak dan med delavnikom na Radiu 1 Krim 90,60 MHz FM.


